
گروه سیاســی-  فخری ســادات 
با  چهاردهم  دولت  اعضای  مســچی: 
حضــور در حیاط پاســتور در جمع 
خبرنگاران به سوالات آنها پاسخ دادند.

با تجمعاتی که نظم و آرامش جامعه را 
برهم می زند، برخورد خواهد شد

فاطمــه مهاجرانــی ســخنگوی دولت 
چهاردهــم در واکنش به برگــزاری برخی 
تجمعات در روزهای گذشــته گفت: درباره 
عملکــرد وزارت کشــور درخصوص برخی 
تجمعات سوالاتی مطرح بود که وزارت کشور 
در این خصوص اطلاعیه ای منتشــر و اعلام 
کرد با شناسایی بانیان، با تجمعاتی که نظم و 
آرامش جامعه را برهم می زند، برخورد خواهد 

شد.
مهاجرانی با اشاره به مصوبات جلسه امروز 
هیئت دولت، گفت: در جلسه امروز آیین نامه 
اجرایی برنامه هفتم در مورد موضوع تعیین 
ارزش اقتصــادی آب و الزام صنایع آب بر به 
اســتفاده از آب های نامتعــارف به تصویب 

رسید.
وی تاکید کرد: موضوع دیگر در راستای 
آیین نامــه اجرایــی برنامه هفتــم، موضوع 
شــاخص ها و معیارهای اضافه برداشت آب و 
نصب شمارشــگر یا همان کنتــور و زمان و 
روش قطع موقتی ســهمیه آب بود. یکی از 
مصارف بزرگ آب در حوزه آب کشــاورزی 
است و طبیعتاً این موضوع باید مدیریت شود 
که با نصب این کنتورهــا این اتفاق خواهد 

افتاد.
ســخنگوی دولت اظهار کــرد: موضوع 
بعدی اصــلاح حق بیمه ســهم کارفرمایی 
بیمه کارگران ساختمان بود که بیمه تامین 
اجتماعی بایــد این کار را انجــام می داد و 
توســط وزارت تعــاون، کار و رفاه اجتماعی 
مطرح شــده بود. مهاجرانی بــا بیان اینکه 
مرکز دوم نوآوری در فدراســیون کشــتی 
در حال راه اندازی اســت و تا ابتدای خرداد 
۱۴۰۴ راه اندازی خواهد شــد، گفت: کمک 
می کند کــه بتوانیم ورزشــکاران خوبمان 
را کــه ظرفیت های بســیاری خوبی دارند 
حرفه ای تر کنیم کــه در میدان بین المللی 
بتوانند افتخارآفرینی بهتری داشــته باشند. 
مهاجرانی در پاسخ به سوالی درباره انتخاب 
وزیر اقتصاد، گفت: در مورد وزیر اقتصاد هنوز 

به جمع بندی نرسیده ایم.
واکنش معاون اجرایی رئیس جمهور 

به هتاکی اخیر برخی 
جریان های سیاسی

جعفــر قائم پناه  معــاون اجرایی رئیس 
جمهوری گفت: باور داریم که مخالفان دولت 
باید صــدای خود را بلند کننــد اما گاهی، 
اظهاراتی مطرح می شــود که پشتوانه دینی 

و علمی ندارد.
وی گفت: برخی مخالفان دولت پا را فراتر 
گذاشته و سخنانی مطرح می کنند که فاقد 

منطق علمی و دینی است.
قائم پنــاه تاکید کرد: ما بــاور داریم که 
مخالفان دولــت باید صدای خــود را بلند 
کنند، اما گاهی، اظهاراتی مطرح می شــود 
که پشــتوانه دینی و علمی ندارد. کســانی 
که مفاهیم قرآن و نهج البلاغه را نمی دانند، 
درباره ســخنان رئیس جمهــور اظهار نظر 
می کنند. رهبری تأکید کردند که فرمایشات 
رئیس جمهور متین و منطقی است، اما برخی 
افراد به این بیانــات توجهی نمی کنند و در 

عوض از الفاظی استفاده می کنند که در شأن 
یک مسلمان ولایت مدار نیست.

معاون اجرایی رئیس جمهور متذکر شد: 
تجمع در جمهوری اســلامی آزاد است، اما 
برخی واژگانی که در این اعتراضات استفاده 
می شود در شأن رئیس جمهوری که سال ها 
در نهج البلاغه و قرآن غوطه ور بوده، نیست. 
ایشان در محضر علما و مراجع قرآن را تفسیر 

کرده و عملیاتی می کند.
آمادگی لازم برای تامین بنزین در 

ایام نوروز وجود دارد
محسن پاک نژاد وزیر نفت نیز بیان کرد: 
کامــلا از نظر تامین ذخایر بنزین آمادگی را 
داریم. ذخایر بنزین برای مسافرت هموطنان 
آماده اســت، آمادگی را از نظر میزان ذخایر 
بنزین داریم و هیچ مشــکلی در این زمینه 

نخواهد بود.
وی در پاسخ به این پرسش که آیا سهمیه 
بنزین نــوروزی داریم، بیان کرد: هنوز اعلام 

نشده است.
وزیر نفت در ادامه تصریــح کرد: آمارها 
در خصــوص واردات بنزین متفاوت اســت. 
متناســب با میزان نیاز اســت. اکنون برای 
روز هــای پایانی ســال و مــاه فروردین که 
مسافرت ها زیاد است، طبیعتا میزان واردات 
بنزین ما ممکن است تا حدودی افزایش پیدا 
کند. اگرچه از حدود ۴ ماه قبل میزان تولید  
بنزین کشور تا حدود ۸ میلیون لیتر در روز 

افزایش پیدا کرده است.
 مرحله دوم کالابرگ الکترونیکی 

در ایام نوروز انجام خواهد شد
ســیدحمید پورمحمدی رئیس سازمان 
برنامه و بودجه کشــور در پاســخ به سوالی 
درخصوص تمهیــد منابع بــرای کالابرگ 
الکترونیکی خاطر نشــان کــرد: مرحله اول 
کالابرگ الکترونیکی به خوبی جلو می رود و 
مرحله دوم هم در ایــام نوروز انجام خواهد 

شد.
وی همچنیــن گفت: کلیــات بودجه و 
جداول از ســوی مجلس ابلاغ شده و اجزای 
بودجه نیز بین مجلس و شــورای نگهبان و 
هم چنین مجلس و مجمع تشخیص است و 
امیدواریم تا یکی دو روز آینده به اتمام خواهد 

رسید.
معاون رئیس جمهوری در پاسخ به سوالی 

درخصوص تمهیــد منابع بــرای کالابرگ 
الکترونیکی خاطر نشــان کــرد: مرحله اول 
کالابرگ الکترونیکی به خوبی جلو می رود و 
مرحله دوم هم در ایــام نوروز انجام خواهد 

شد.
یارانه ۱۰۰ هزار نفر در پایان اسفند ماه 

قطع می شود
احمد میــدری وزیر تعــاون، کار و رفاه 
اجتماعــی از قطع یارانــه ۱۰۰ هزار نفر در 
پایان اسفند ماه خبر داد و افزود: برای اینکه 
در سه سال گذشته یارانه هیچ کدام از یارانه 
بگیران قطع نشده بود و مجلس نیز تکلیف 
کرده اســت. یکی از سوالاتی که نمایندگان 
مطرح می کنند و در قانون نیز آمده اســت 
در همین زمینه است. ما نیز  باید این کار را 
شروع کنیم. اما فعلا تعداد بسیار محدودی 

که ۱۰۰ هزار نفر است، انجام می شود.
کالاهای مورد نیاز مردم تامین شد

غلامرضا نوری قزلجه وزیر جهاد کشاورزی 
گفت: تامین و تــدارک کالاهای عید انجام 
شده و مردم نگرانی  برای ذخیره سازی عید و 
بعد از عید نداشته باشند. می توانند با مراجعه 

به بازارها مایحتاج شان را تامین کنند.
وی ادامه داد: تدارک نیازمندی های مردم 
در عید فطر هم انجام شده و مردم می توانند 

نیازشان را از بازار تهیه کنند.
تلاش می کنیم دستمزد کارگران 

متناسب با نرخ تورم باشد
پارلمانــی  معــاون  دبیــری  شــهرام 
رئیس جمهور درباره تعیین دستمزد کارگران 
برای ســال آینده، اظهار کرد: هنوز این عدد 
مشخص نشــده و ان شاءالله در جلسه بعدی 

مشخص خواهد شد.
وی در خصوص تناسب دستمزد کارگران 
با نرخ تورم، اظهار کرد:  آمارهایی که درباره 
تورم داده می شود، صحیح نیست. ما براساس 
آماری که بانک مرکزی درباره تورم می دهد، 
تصمیم گیــری می کنیم.تلاش می کنیم این 

عدد متناسب با نرخ تورم باشد.
سه ماه از کارانه پرستاران را پرداخت 

کرده ایم
محمد رضــا ظفرقندی وزیر بهداشــت، 
درمــان و آموزش پزشــکی دربــاره برخی 
اعتصابات پرســتاران، اظهار کرد: سه ماه از 
کارانه پرستاران را پرداخت کرده ایم. مطالبات 

زیادی از وزارت بهداشت از ابتدای شروع به 
کار دولت وجود داشت که این مطالبات البته 

از قبل از شروع این دولت بوده است. 
کسب وکارهای خانواده محور

توسعه می یابد
زهرا بهروزآذر معاون امور زنان و خانواده 
رئیس جمهور معرفی و نمایش موفقیت ها و 
پیشرفت های زنان ایران در سال های اخیر به 
جامعه جهانی را یکــی از اهداف اصلی این 

معاونت برشمرد.
وی بــا اعــلام اینکــه کســب وکارهای 
خانواده محــور را توســعه می دهیم، گفت: 
موضوعاتی مانند ازدواج، طلاق، مهارت های 
زندگی، و توسعه کسب وکارهای خانواده محور 
در حوزه کودک، نوجوان و نوزاد از اولویت های 
معاونت است. در تلاشیم تا این حوزه ها را با 
رویکردی بین المللی گسترش دهیم. یکی از 
اهداف اصلی ما، معرفی و نمایش موفقیت ها 
و پیشرفت های زنان ایران در سال های اخیر 

به جامعه جهانی است.
سکوی ملی هوش مصنوعی هفته 

آینده افتتاح می شود
حسین افشــین معاون علمی، فناوری و 
اقتصاد دانش بنیان رئیــس جمهور با اعلام 
اینکه ســکوی ملی هــوش مصنوعی هفته 
آینده افتتاح می شود، گفت:از ابتدای آغاز به 
کار در معاونت علمی، سعی کردیم نمونه های 
موفق هوش مصنوعی را منتشر کنیم. سال 
آینده ســال پرپرشــی از حوزه فناوری نو، 

کوانتوم و هوش مصنوعی خواهد بود.
کنگره ملی تکریم خانواده های شهدا 

امروز برگزار می شود
ســعید اوحدی رئیس بنیاد شهید و امور 
ایثارگران خبر داد که امروز کنگره عظیم ملی 
تکریم خانواده های شهدا با حضور بیش از ۶۵ 
هزار خانواده شــهدا در سراسر کشور برگزار 
می شود.  سخنران آقای رئیس جمهور است. 
تمام کشور در زمان سخنرانی به شکل برخط 
حضور دارند. فردا پنجشــنبه نیز  تجلیل از 
نخبــگان جامعه ایثارگری انجام می شــود. 
همچنین هیات دولت در جلسه امروز خود 
مالیات بر ارزش افزوده اقلام مشمول کاهش 
حقوق ورودی، از جمله کالاهای اساســی و 
نهاده های دامی و کشاورزی را از ۱۰ درصد 

به ۱ درصد کاهش داد.

در چند روز گذشــته برخی از مردم 
در شهر اصفهان در تماس با خبرگزاری 
خبرآنلاین، از اجرا شدن قانون حجاب و 
ارسال پیامک های جدیدی درباره کشف 

حجاب خبر دادند.
بازار تنــدروی همچنان داغ اســت و در 
این آشــفته بازار، تندروها از هیچ تلاشــی 
برای پیشــبرد اهدافشــان دریغ نمی کنند. 
اسمشان  »افراطی«؛  »تندرو«،  »خودســر«، 
را هر چیزی هم می توان گذاشــت اما هدف 
یکی اســت. دو قطبی سازی و دوگانه سازی 
که اظهارنظر را برای هرکسی سخت می کند 
و به هر وسیله ای چنگ می زنند تا به مقصود 
خودشان برســند. این روزها هم که مردم و 
مسئولان خود را برای فرارسیدن نوروز ۱۴۰۴ 
آماده می کنند، در سوی دیگر میدان، حامیان 
قانون عفــاف و حجاب که بیشــتر از طیف 
مخالف دولت هستند؛ در حال تدارک سناریو 
و نقشه ای جدید برای زمین گیر کردن کابینه 
چهاردهم هســتند؛ آن هم با اجرایی کردن 
قانون عفاف و حجاب، برخلاف مصوبه شورای 

عالی امنیت ملی.
در واقع شــیرینی اســتیضاح عبدالناصر 
همتی و برکناری محمدجواد ظریف آن قدر 
به کام شان لذت بخش آمده که در حال تلاش 
هستند تا با تحت فشار قرار دادن شورایعالی 
امنیــت ملی، قانون عفاف و حجاب را به اجرا 
در بیاورند و پیروزی سه گانه خود را تکمیل 
کنند؛ البته تا پیش از پایان ســال ۱۴۰۳ تا 

بلکه انتقام شکســت انتخاباتی شان را گرفته 
باشند و برایشان تسلی خاطر باشد.

اجرایی شدن قانون عفاف و حجاب در 
اصفهان؟

تظاهرات کفن پوشــان علیه مقامات و راه 
اندازی »اتاق تهران« در مترو تجریش تهران 
و البتــه تجمع مقابل بیــت آیت الله جوادی 
آملی تنهــا چند فاز این اقدامات اســت. در 
چند روز گذشــته نیز برخی از مردم در شهر 
اصفهان در تمــاس با خبرگزاری خبرآنلاین، 
از اجرا شــدن این قانون خبر داده و از ارسال 
پیامک هــای جدیدی درباره کشــف حجاب 
خبر دادنــد که در ادامه می توانید تصاویر آن 
را مشــاهده کنید.  پــس از برخی تماس ها 
از شــهر اصفهان با خبرآنلایــن، از برخی از 
نمایندگان مجلس درباره این پیامک ها سوال 
کردیم اما چهره هایی مانند امیرحسین بانکی 
پور و محمدعلی نقدعلی حاضر به پاسخگویی 

نشدند. 
تنها ابوالفضل ابوترابی، نماینده این استان 
و نزدیک به جبهه پایــداری گفت: » من در 
جریان پیامک ها نیســتم امــا کاملا قانونی 
اســت. ما نیاز به قانون گذاری جدید و قانون 
عفاف و حجاب نداریم. کاملا دست ضابطین 
و مراجــع قضایــی باز اســت و می توانند در 
راستای شئونات اسلامی طبق قانون مجازات 
اسلامی عمل کنند.« درپی عدم پاسخگویی 
نمایندگان دیگر و کسب جزئیات بیشتری از 
ارسال پیامک های کشف حجاب، استانداری 

اصفهان توضیحاتی را درباره این ماجرا روایت 
کرد.

احسان مشگلانی، مدیر کل روابط عمومی 
استانداری اصفهان در این باره به خبرگزاری 
خبرآنلایــن گفــت: »در چند روز گذشــته 
تعدادی از افراد مقابل استانداری در راستای 
قانون عفاف و حجاب تجمع کردند و به نظر 
می رســد این تجمع به دلیل اجرا نشدن این 
قانون صورت گرفته است. این در حالی است 
که تا زمانی که رسما قانون »عفاف و حجاب« 
ابلاغ نشود، از سوی دستگاه های دولتی امکان 

اجرا ندارد.«
او با اشــاره به تلاش نمایندگان اصفهان 
برای اجرای این قانــون بیان کرد: »برخی از 
دستگاه های فرهنگی و نیز برخی از نمایندگان 
مجلس شورای اســلامی اصفهان حامی این 
قانون هســتند؛ اما نوع مواجهــه مجلس و 
دولــت) قوه مقننه و مجریــه( در مقابل این 
قانون از هم مجزا اســت. آنچه مســلم است، 
اینکه به طور رســمی قانون لازم الاجرایی از 
سوی ریاست جمهوری به استانداری ها ابلاغ 
نشده و لذا دستورالعملی هنوز از استانداری به 

دستگاه های اجرایی صادر نشده است.«
مدیر کل روابط عمومی استانداری اصفهان 
گفت: »گزارش رســمی تاکنون بابت ارسال 
پیامک هایی با محتوای عفاف و حجاب از منابع 
مورد تایید و موثق استانداری به دست روابط 
عمومی نرسیده و تا این لحظه نیز به سامانه 
مردمی استانداری نیز محتوای مرتبطی مبنی 
بر تایید یا رد این موضوع ارسال نشده است. 
این احتمال وجود دارد طبق پرسش جنابعالی 
از سوی سامانه داخلی یک اداره یا سازمان یا 
برخی از تشکل ها و نهادهایی همچون،نیروی 
انتظامی برای مخاطبان خاص ارســال شده 
باشد که استانداری نیز دراین خصوص دخل 

و تصرفی ندارد.« 
او افزود: »اما آنچه در فضای کلی کشــور 
حاکم اســت، چند ماهی است به این مقوله 
کمتر پرداخته شده است و  دستگاه حاکمیتی 
در اســتان نیز موظف به اجــرای قانون ابلاغ 
شده دولت است و اگر قانون عفاف و حجاب 

ابلاغ نشود، اجرا نخواهد شد.«

اصرار نمایندگان اصفهان
بر اجرای قانون عفاف و حجاب

با وجــود آنکه ابلاغ قانون عفاف و حجاب 
توسط شــورایعالی امنیت ملی متوقف شده 
اســت، حامیان و طراحان این قانون، با ایجاد 
فشار علیه دولت و شورای عالی امنیت ملی، 
مهم ترین نهاد امنیتی کشور می خواهند آن 
را بــه اجرا در بیاورند. طیفی که بیشــتر در 
اســتان اصفهان هستند و به نظر می رسد در 
راســتای مخالفت با قانــون عفاف و حجاب، 
تلاش می کنند تا ابتدا این قانون را در استان 

خودشان اجرا کنند. 
چنانچه امیرحســین بانکی پور، نماینده 
اصفهــان و از طراحان اصلــی قانون عفاف و 
حجاب در نشست خبری کمیسیون فرهنگی 
با اصحاب رسانه تاکید کرد که؛ »درست است 
قانون حجاب و عفاف ابلاغ نشــده اما قانون 
است.« محمدعلی نقدعلی، ابوالفضل ابوترابی، 
حسینعلی حاجی دلیگانی، اسماعیل سیاوشی 
و مهدی طغیانی از دیگر نمایندگان تندروی 
اصفهان در مجلس هستند که بر اجرایی شدن 
این قانون تاکید دارند. همچنین ائمه جمعه 
اصفهان نیز از دیگر حامیــان قانون عفاف و 
حجاب هســتند که در چند روز گذشــته، با 
اشاره به نامه نمایندگان به رئیس مجلس گفته 
بود: »حدود ۲۶۰ نفــر از نمایندگان مجلس 
طوماری را برای اجرای قانون عفاف و حجاب 
به امضا رساندند، در این راستا مسئولان باید 
توجه داشته باشند امروز امت انقلابی انتظار 
دارد کــه قوانین اســلامی و قانــون حجاب 
اجرا شــود.« هر چند که ســابقه تندروی ها 
در اصفهان درباره پوشــش زنان در دهه ۹۰ 
یادآور خاطرات خوبــی برای افکار عمومی و 
علی الخصوص مردم این شهر نیست، به نظر 
می رسد که درپی فشار نمایندگان و حامیان 
این قانون، اســتانداری اصفهان که انتقادات 
زیادی هم نسبت به مواضع سیاسی استاندار 
وجود داشته، باید بصورت قوی تر با این موارد 
برخورد کند و خود را با دولت و وزارت کشور 
در تهران هماهنگ کند؛ چرا که استانداری ها 
نمایندگان عالی دولت در آن استان هستند و 

نمادی از عملکرد دولت.

»مردمسالاری«ازحاشیهدولتگزارشمیدهد

از واکنش به تجمعات تا هتاکی ها به پزشکیان

پشتپردهپیامکهایارسالشدهدربارهحجابدراصفهان

استانداریبادولتهماهنگاستیانمایندگانتندرواستان؟

گزیدهسخنانرهبریدردیداربادانشجویان:
ازدستدادنشخصیتهایبرجسته

بهمعنیضعیفشدننیست
هزاران نفر از دانشجویان کشور  عصر دیروز)چهارشنبه( با حضور در حسینیه 
امام خمینی با رهبر انقلاب دیدار کردند. گزیده سخنان حضرت آیت الله خامنه ای  

در این دیدار به شرح ذیل است:
 ســال گذشته، که این جلسه تشکیل شد، تا امسال حوادث گوناگونی پیش 
آمده. پارسال وضعیت متفاوتی داشتیم. سال گذشته در مثل امروزی که با شما 
دانشــجوها جلسه داشتیم، شهید رئیســی زنده بود، شهید سید حسن نصرالله 
رضوان الله تعالی علیه در کنار ما بود، شــهید هنیه، شــهید صفی الدین، شهید 
سنوار، شهید ضیف و چندین شخصیت برجسته ی انقلابی بزرگ، در میان ما یا 
در کنار ما حضور داشتند، امسال نیستند. نگاه ناقص و بی پشتوانه و سطحی، از 
ســوی دشمنان و مخالفان و رقیبان جمهوری اسلامی یک برداشت غلطی را از 
ایــن حادثه می کند. من می خواهم در نقطه مقابل حرف آنها، با اطمینان کامل 
به شــما بگویم: بله؛ این برادران بسیار ارزشمند بودند و واقعاً نبودن شان برای ما 
خســارت است؛ در این تردیدی نیســت. اما ما امسال که اینها را نداریم، نسبت 
به ســال گذشته در مثل همین روز، در برخی از مسائل، قوی تر از سال گذشته 
هســتیم، در بعضی از مسائل، ضعیف تر نیســتیم اگر قوی تر نباشیم. امسال ما 
بحمدالله از لحاظ گوناگون، از جهات مختلف، قوت ها و توانایی هایی داریم. سال 
گذشته این ها را نداشتیم. بنابراین، بله؛ نبودن این عزیزان خسارت است. حوادثی 
که در منطقه غرب آسیا پیش آمد، حوادث تلخ و دردناکی است. لکن جمهوری 
اسلامی بحمدالله رشد خودش و پیشــرفت خودش و افزایش قدرت خودش را 

همچنان داراست.
در سال سوم هجرت، پیغمبر اکرم کسی مثل حمزه را از دست داد در جنگ 
احد. حمزه از کنار پیغمبر رفت. فقط هم حمزه نبود، برجسته ترین شــان حمزه 
بود؛ و إلا شجاعانِ دیگر، یارانِ دیگر رفتند. سال چهارم هجرت و پنجم هجرت، 

پیغمبر بسیار قوی تر از سال سوم هجرت بود.
یعنی از دست دادن شخصیت های برجسته، به  هیچ وجه به معنای عقبگرد، 
عقب رفت، ضعیف شــدن، نیســت اگر چنانچه دو عامل وجود داشته باشد: که 
یکی عبارت اســت از آرمان؛ دومی، تلاش. اگر این دو عامل در یک ملتی وجود 
داشته باشد، شــخصیت ها، بودن و نبودن شان خسارت هست منتها به حرکت 
کلی ضربه ای نمی زند. دانشگاه امروز با دانشگاه قبل از انقلاب و حتی با دانشگاه 
بعد از انقلاب -۲۰ سال قبل- تفاوت های زیادی دارد. امروز دانشگاه جلوتر است، 
پیشــرفتش بیشتر است، فهمش از مسائل گوناگون، پیچیده تر و عمیق تر است، 
و ایستادگی اش هم خوب اســت. برخلاف آنچه که تبلیغ می شود، گاهی گفته 
می شود که نسل جدید دانشجو و جوان ایرانی مثل نسل دهه ۶۰ آمادگی ندارد؛ 
اینجور نیســت. این آمادگی امروز هم وجود دارد. در قضایای مختلف ما این را 
مشاهده کردیم، امروز هم داریم جلوی چشم خودمان مشاهده می کنیم آمادگی 
جــوان ایرانی را برای حضور در صفوف مقدم، در مقابله ی با دشــمن حاضرند، 
آمادگی دارند، فهمشان هم از مسائل بهتر است، آمادگی شان هم بحمدالله بسیار 
خوب است. امروز قلدران عالم می گویند همه باید از ما تبعیت کنند و باید منافع 
ما را بر منافع خودشان مقدم کنند، اما ایران اسلامی تنها کشوری است که بطور 

قاطع این را رد کرده است.
پیــش از بیانــات رهبر انقــلاب و در ابتدای برنامه نمایندگان تشــکل های 
دانشــجویی به بیان نظرات و دیدگاه های خود درباره مسائل سیاسی، اجتماعی، 
علمی و فرهنگی کشــور پرداختند. در پایان نیز نماز مغرب و عشــاء به امامت 
حضرت آیت الله خامنه ای اقامه شــد. علاوه بر فعالان تشــکل های دانشجویی، 
جمعی از عموم دانشجویان دانشگاه های سراسر کشور نیز که پیش تر در سامانه ای 
ثبت نام کرده و به قید قرعه فرصت حضور در دیدار برایشان فراهم شده بود، در 

این برنامه حضور داشتند.

کاهشمالیاتبرارزشافزودهبرخیکالاهااز
جملهکالاهایاساسیونهادههااز10به1درصد

هیات دولت مالیات بر ارزش افزوده اقلام مشمول کاهش حقوق ورودی، از 
جمله کالاهای اساسی و نهاده های دامی و کشاورزی را از ۱۰ درصد به ۱ درصد 
کاهش داد. هیات دولت صبح چهارشنبه به ریاست مسعود پزشکیان تشکیل 
جلسه داد. در جلسه هیات دولت، علاوه بر گزارش اعضا از اقدامات انجام شده 
در حوزه تحت مدیریت ، وزیر کشــور نیز گزارشی از عملکرد کارگروه مدیریت 
بهینــه مصرف انرژی در خصوص اقدامــات، تلاش ها و هماهنگی های صورت 
گرفته در حوزه مدیریت بحران انرژی و پیگیر ی های شبانه روزی در جهت رفع 
این ناترازی ارائه داد. همچنین در جلسه هیات دولت، لایحه اصلاح جزء ۱ بند 
»ذ« تبصره ۱ قانون بودجه سال ۱۴۰۴ کل کشور، برای کاهش مالیات بر ارزش 
افزوده اقلام مشمول کاهش حقوق ورودی، از قبیل کالاهای اساسی و نهاده های 

دامی و کشاورزی از ۱۰ درصد به ۱ درصد تصویب شد.
همچنین هیات دولت با افزایش تعداد پســت های دانشگاه فرهنگیان از ۵ 
هزار ۲۰۰ پســت به 7 هزار 7۰۰ پست موافقت کرد و ضرورت استفاده صنایع 
آب بر از آب های نامتعارف نیز به تصویب رسید. از دیگر مصوبات هیات دولت، 
»آیین نامه اجرایی تعیین شــاخص ها و معیارهای اضافه برداشــت آب و نصب 
شمارشــگر )کنتور( و روش و زمان قطع موقت ســهمیه آب« و »اصلاح سود 

بازرگانی واردات انواع خودروی کارکرده همانند خودروهای نو« بود.

تحققاهدافدولتدرطرحملیتوسعهعدالت
آموزشینیازمندتغییرنگاهورویکردمدیراناست

رئیس جمهوری تحقق کامل اهداف دولت در طرح بزرگ ملی توسعه عدالت 
آموزشی را نیازمند تغییر نگاه و رویکرد مدیران، عدم تعلل در انجام امور به بهانه 
کمبود منابع و اعتبارات و عزم و اراده جدی در بهره گیری از ظرفیت روابط بین 
بخشی و مشارکت مردمی عنوان کرد و گفت : انتظار من از شما مدیران آموزش 
و پــرورش در گام اول عدم پذیرش وضع موجود و تغییر رویکردهای مدیریتی 
است. مسعود پزشکیان روز چهارشنبه به وزارت آموزش و پرورش رفت و ضمن 
حضور در جلسه شورای معاونین و مدیران ارشد این وزارتخانه، با گزارش دکتر 
کاظمــی وزیر آموزش و پرورش در جریان آخریــن اقدامات صورت گرفته در 

اجرای طرح ملی توسعه عدالت آموزشی و ارتقای کیفیت آموزش قرار گرفت.
رئیس جمهوری در این جلســه که مدیران کل نوسازی، بیش از 7۵۰ نفر 
از روسای مناطق و ۱۳ هزار مدیر مدرسه نیز به صورت ویدئو کنفرانس و یا از 
طریق پیام رســان شاد در آن حضور داشتند، ضمن تبریک ماه مبارک رمضان 
و قدردانــی از اقدامات صورت گرفته در راســتای محرومیت زدایی از فضاهای 
آموزشی و ارتقای کیفیت آموزش، تحقق کامل اهداف دولت در این طرح بزرگ 
ملــی را نیازمند تغییر نگاه و رویکرد مدیران، عدم تعلل در انجام امور به بهانه 
کمبــود منابع و اعتبارات و عــزم و اراده جدی در بهره گیری از ظرفیت روابط 
بین بخشی و مشــارکت مردمی عنوان کرد و گفت : انتظار من از شما مدیران 
آمــوزش و پرورش در گام اول عدم پذیــرش وضع موجود وتغییر رویکردهای 
مدیریتی است، هیچ یک از شما مدیران نباید بپذیرید که استان، شهر و منطقه 
خود فضای آموزشــی و تفریحی برای دانش آموزان نداشــته باشد و وقتی این 
شرایط را نپذیرفتید قطعا برای تغییر آن راه پیدا خواهد کرد. پزشکیان با بیان 
اینکه چرا برخی کشــورها که بلحاظ فرهنگ، تاریــخ و منابع و امکانات از ما 
عقب تر بودنــد اما امروز در برخی حوزه ها از جمله در بخش آموزش از ما جلو 
افتاده انــد تصریح کرد : ما بنا داریم در این طرح بهترین فضاهای آموزشــی را 
ایجاد  و در آن بهترین آموزش ها را به فرزندانمان بدهیم و با عزم شما مدیران ، 
مشارکت خیرین عزیز و مردم در این مسیر موفق خواهیم شد. رئیس جمهوری 
در ادامه تمســک به سیره و اخلاق نبوی، پرهیز از اختلاف و رفتارهای سلبی 
را موجب نزدیک شــدن دلها به یکدیگر و ایجاد زمینه و انگیزه برای مردم در 
نقش آفرینی برای حل مشــکلات کشور دانست و تصریح کرد : باید به این باور 
برسیم که با زور و رفتارهای خشک و سلبی نه تنها نمی توان در جامعه تغییر 
ایجاد کرد بلکه اســباب ایجاد تنفر و دشــمنی خواهد شد. پزشکیان در ادامه 
ضمن قدردانی از مشارکت بسیار خوب خیرین مدرسه ساز در کمک به دولت 
برای اجرای طرح ملی توســعه عدالت آموزشــی، از مدیران آموزش و پرورش 
خواست بگونه ای مردم را در اجرای این طرح مشارکت دهند که آنها به صورت 
واقعی احســاس کنند که در ارتقای کیفیت آموزش فرزندان خود شریک و در 
اداره امور کشور با دولت سهیم اند. رئیس جمهوری در ادامه فراهم سازی بستری 
برای برچیده شــدن بی عدالتی ها در آموزش را یکی از مهمترین دغدغه های 
خود و دولت وفاق ملی عنوان کرد و تصریح کرد: دغدغه مندی انســان را وادار 
می کند که به میدان بیاید و اگر به خدای متعال ایمان واقعی داشــته باشیم و 

جز او به کسی دل نبندیم قطعا مشمول عنایت و کمکش نیز خواهیم شد. 

رهبری

دولت

امضایسندهمکاریبینایران
وبلاروسبهتقویتتعاملاتدفاعی

وامنیتیکمکمیکند
وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح جمهوری اسلامی 
ایران، در جریان دیدار بــا ژنرال ویکتور خرنین وزیر دفاع 

بلاروس، سند همکاری دفاعی بین دو کشور را امضا کرد.
به گزارش ایســنا، این دیدار که در راســتای گسترش 
همکاری های نظامی و دفاعی دو کشــور برگزار شــد، بر 
تقویت صلح و ثبات منطقه ای و توسعه دیپلماسی دفاعی 

تأکید داشت.
طرفین در این نشســت ضمن بررسی مسائل امنیتی 
مشــترک، راهکارهای تعمیق روابط دوجانبه را نیز مورد 

بحث و تبادل نظر قرار دادند.
امیر ســرتیپ عزیز نصیرزاده وزیر دفــاع ایران در این 
دیدار با اشــاره به اهمیت همکاری هــای دفاعی به ویژه با 
بهره گیری از ظرفیت سازمان های بین المللی به ویژه بهره 
گیری از ظرفیت حضور دو کشور در  شانگهای در مقابله با 
تهدیدات مشــترک و مبارزه با یکجانبه گرایی، امضای این 
ســند را گامی مؤثر در تقویت تعامــلات دفاعی و امنیتی 
تهران و مینسک دانست. وزیر دفاع بلاروس نیز بر ضرورت 
تداوم همکاری های دفاعی در راستای تأمین امنیت پایدار 

تأکید کرد.
این ســند همکاری در ادامه روند گســترش مناسبات 
تهران و مینســک در حوزه های مختلف به امضا رسیده  و 
نشــان دهنده تعمیق روابط استراتژیک دو کشور در حوزه 

دفاعی است.

دیداروزرایدفاعایرانوبلاروس
درمینسک

وزارت دفاع بلاروس از دیدار وزیر دفاع و رئیس شورای 
امنیت این کشور با وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح 

ایران خبر داد.
به گزارش ایسنا،  »ویکتور خرونین« وزیر دفاع بلاروس، 
روز چهارشــنبه با امیــر »عزیز نصیــرزاده« وزیر دفاع و 
پشــیتبانی نیروهای مسلح جمهوری اســلامی ایران در 

مینسک دیدار کرد.
خبرگزاری رسمی بلاروس )بلتا( گزارش داد که وزارت 
دفاع روســیه اعلام کــرد: طرفین دربــاره وضعیت فعلی 
همکاری های دوجانبه گفت  وگو کرده و راهکارهای تقویت 
آن در حوزه های مرتبط با منافع دوجانبه را ترسیم کردند. 

وزرای دفاع پروتکل نهایی این سفر را امضا کردند.
پس از مذاکرات طرفیــن، وزرای دفاع ایران و بلاروس 
به »قربانیــان جنگ کبیر میهنــی« ادای احترام کرده و 
گل هایی را در بنای یادبود »پیروزی« در میدان »پیروزی« 

در مینسک قرار دادند.
»الکســاندر ولفوویچ« دبیر شــورای امنیت جمهوری 
بلاروس نیــز با امیر نصیرزاده دیدار کــرد. طرفین درباره 
مســائل عمــده در دســتورکار بین المللی و چشــم انداز 

همکاری ها گفت وگو کردند.
همچنین امیر عزیز نصیــرزاده در بدو ورود به بلاروس 
در گفت وگو با خبرنگاران اظهار کرد: »جمهوری اســلامی 
ایران و بلاروس دارای اشــتراکات زیادی در سیاست های 
کلان خود، به ویژه در مقابله با یکجانبه گرایی هستند. هر دو 
کشور مستقل و قدرتمند بوده و زمینه های متعددی برای 

توسعه روابط دوجانبه وجود دارد.«
وزیر دفاع با اشاره به همکاری های بین المللی دو کشور 
افــزود: »ایــران و بلاروس هر دو عضو ســازمان همکاری 
شانگهای هستند و این عضویت ها ظرفیت ها و فرصت های 
فراوانی را برای گسترش همکاری ها در حوزه های مختلف 

فراهم کرده است.«
امیر نصیرزاده بر اهمیت همکاری های دفاعی و نظامی 
میان دو کشور تأکید کرد و گفت: »یکی از حوزه های مهم 
برای توسعه روابط دوجانبه، همکاری های دفاعی و به ویژه 
در بخش صنایع دفاعی اســت. در این سفر، دیدارهایی با 
مقامات سیاســی، نظامی و دفاعی بلاروس خواهیم داشت 
تا راهکارهای توسعه همکاری های دفاعی را بررسی کنیم 
و انشــاءالله این گفت وگوها نتایــج خوبی به همراه خواهد 

داشت.«

تمرینآزادسازیکشتیربودهشده
توسطتیمهایویژهایران

روسیهوچین
در ادامه برگزاری رزمایش مرکب کمربند امنیت دریایی 
۲۰۲۵، یگان های شناور و پروازی و تیم های عملیات ویژه 
ایران، چین و روسیه، عملیات آزادسازی کشتی ربوده شده 

را تمرین کردند.
به گزارش ایســنا،  در این مرحله پس از ارســال پیام 
اضطراری کشــتی های تجاری به مرکز MRCC چابهار، 
 SH۳D ابتدا منطقه عملیات توســط یک فرونــد بالگرد
نیروی دریایی ارتش جمهوری اسلامی ایران مورد شناسایی 
و جستجو قرار گرفت و سپس ناوشکن جمهوری اسلامی 
ایران »الوند« به عنوان ناو سرفرماندهی رزمایش، شناورهای 
رزمی مستقر در منطقه را برای اجرای عملیات آزادسازی 

به محدوده مورد نظر گسیل داد.
در ادامه نیروهای عملیات ویژه ارتش و سپاه با مشارکت 
نیروهای عملیات ویژه چین و روسیه با فرود آمدن از هوا با 
اجرای هلی برن و راپل بر روی شناور ربوده شده، عملیات 
تصــرف را انجام داده و پس از دســتگیری دزدان دریایی، 

عملیات آزاد سازی کشتی را با موفقیت اجرا کردند.
این سناریوها شامل دستگیری دزدان دریایی، مبارزه با 
خرابکاری های ایجاد شده در کشتی توسط دزدان دریایی 
که برای به تاخیر انداختن عملیات نجات اعمال شده بود، 
مــداوای زخمیان و مصدومان حادثــه و در نهایت اجرای 
عملیات یدک  شناور تجاری به لنگرگاه امن بود، با موفقیت 

انجام شد.

رزمایشمرکبکمربنددریایی۲۰۲۵
پایانیافت

رزمایــش مرکب کمربند امنیت دریایی ۲۰۲۵ با انجام 
رژه دریایی یگان های شــناور ســطحی شــرکت کننده 
در رزمایش از مقابل ناوشــکن جمهوری اســلامی ایران 

»جماران« پایان یافت.
به گــزارش قرارگاه رســانه ای رزمایش، امیــر دریادار 
دوم مصطفــی تاج الدینی معاون عملیــات نیروی دریایی 
ارتش،گفت: رزمایــش مرکب امنیت دریایی ۲۰۲۵ ایران، 
چین و روســیه با برگزاری رژه یگان های شــرکت کننده 
از مقابل ناوشکن جمهوری اســلامی ایران »جماران« در 

منطقه شمال اقیانوس هند پایان یافت.
در این مراســم تمامی شناورهای شــرکت کننده در 
رزمایش از نیروی دریایی ارتش جمهوری اســلامی ایران، 
نیروی دریایی ســپاه پاســداران انقلاب اسلامی و نیروی 
دریایــی کشــورهای چین و روســیه از مقابل ناوشــکن 

جمهوری اسلامی ایران جماران رژه رفتند.

دفاعی
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